



EUROPEAN COURT OF HUMAN RIGHTS
COUR EUROPÉENNE DES DROITS DE L'HOMME

Colloquy / Colloque

**Benedetto Conforti and Luigi Ferrari Bravo.
From Naples to Strasbourg and Beyond: an Extraordinary Travel**

**Benedetto Conforti et Luigi Ferrari Bravo.
De Naples à Strasbourg et au-delà : un voyage extraordinaire**

*The proceedings of the colloquium will be published by the publishing house
"Editoriale Scientifica" of Naples*

*Les actes du colloque seront publiés aux soins de la maison d'édition
« Editoriale Scientifica » de Naples*

Strasbourg

*European Court of Human Rights
Cour européenne des droits de l'homme*

Friday 24 February 2017

Vendredi 24 février 2017

One year after the departure of Benedetto Conforti, member of the European Commission of Human Rights from 1993 to 1998, then judge of the the European Court of Human Rights from 1998 à 2001, and Luigi Ferrari Bravo, judge of the European Court of Human Rights from 1998 to 2001, colleagues and friends gather in Strasbourg, at the Human Rights Building, to honour their memory and to reflect together on their extraordinary itinerary.

Un an après la disparition de Benedetto Conforti, membre de la Commission européenne des droits de l'homme de 1993 à 1998, puis juge de la Cour européenne des droits de l'homme de 1998 à 2001, et de Luigi Ferrari Bravo, juge de la Cour européenne des droits de l'homme de 1998 à 2001, collègues et amis se retrouvent à Strasbourg, au Palais des droits de l'homme, pour honorer leur mémoire et pour réfléchir ensemble sur leur parcours exceptionnel.

h. 9.30 Introduction

- Guido Raimondi

President of the European Court of Human Rights
Président de la Cour européenne des droits de l'homme

h. 9.45 Section I – Benedetto Conforti

- Jean-Paul Costa

President of the Institut René Cassin, former President of the European Court of Human Rights
Président de l'Institut René Cassin, ancien Président de la Cour européenne des droits de l'homme

- Francesco Francioni

Professor Emeritus of International Law, European University Institute, Florence
and Professor of Int.I Human Rights, LUISS University, Rome
Professeur émérite de droit international, Institut universitaire européen, Florence
et Professeur de droit international et des droits de l'homme, Université LUISS, Rome

h. 10.45 Coffee break / Pause café

h. 11.15 Section II – Luigi Ferrari Bravo

- Giandonato Caggiano

Professor of European Union Law, University Rome III
Professeur de droit de l'Union européenne, Université Rome III

- Giuseppe Nesi

Professor of International Law, Dean of the Faculty of Law, University of Trento
Professeur de droit international, Doyen de la Faculté de droit de l'université de Trente

h. 12.15 Debate / débat

h. 13.00 Closing of the colloquy / Clôture du colloque